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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Csák János, kultúráért és innovációért felelős 
miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Valóban film készül a magyar katonák kabuli 
mentőakciójáról?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A 24.hu  oldalon  található  „Operation  Sámán:  akciófilm  készülhet  a  magyar  katonák  kabuli
mentőakciójáról„ című cikkben arról írnak, hogy „2021 augusztusában a Magyar Honvédség 540
embert,  köztük  180  gyereket  mentett  ki  Afganisztánból,  miközben  épp  zajlott  a  NATO-erők
kaotikus kivonulása, melynek nyomán a tálibok villámgyorsan visszavették az irányítást a húsz évre
megszállt közel-keleti ország fölött. Az Operation Sámán névre keresztelt hadműveletről akkor a
Honvédség  ki  is  adott  egy  pár  perces  imázsvideót,  amelyben  heroikus  zenére  mutatták  be
zanzásított verzióban, miként zajlott a mentés.”:

„Most azonban úgy tűnik, játékfilm is megörökítheti az akciót, legalábbis erre utal, hogy a Nemzeti
Filmintézet  (NFI)  két  ízben is  támogatást  ítélt  meg egy  Operation Sámán munkacímen készülő
filmnek: eddig összesen 7,5 millió forintot adtak csak a forgatókönyv fejlesztésére. A pályázatot a
Szupermodern Stúdió Kft. nyújtotta be, a vezető producere pedig az a Lajos Tamás, aki nemcsak az
erőszakkal átalakított SZFE kuratóriumi tagja, de a jelenlegi filmtámogatási rendszer egyik legtöbb
támogatást  elnyerő  producere  (hogy  csak  párat  említsünk:  ő  jegyezte  a  Post  Mortemet,  a
Semmelweist és a  rekordösszegből készült Hosszú Katinka-dokumentumfilmet is), egyben a Vajna
utáni  éra  legbefolyásosabbnak  tartott  háttéralakja  is  (Herendi  Gábor  például  pár  éve  azt
nyilatkozta, hogy tudomása szerint Lajos Tamás tiltotta le a Filmintézetnél, annak ellenére, hogy
hivatalos titulusa nincs az intézményben a producernek.)
Az NFI honlapjáról egyelőre nem derül ki, hogy az Operation Sámán esetében játékfilmről vagy
dokumentumfilmről lenne szó, de szakmai körökből úgy értesültünk, hogy az utóbbi a helyzet. A
téma alapján tehát adja magát a következtetés, hogy a cél egy látványos háborús akciófilm lehet, a



magyar válasz A Sólyom végveszélybenre.”
 

Kérdezem Önt:

Valóban film készül a magyar katonák kabuli mentőakciójáról?
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